
PROTOKÓŁ NR XLIX/18 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 29 maja 2018 r. 

 

Dzisiejsza sesja była okazją do złożenia gratulacji uczniom naszych szkół, którzy swoją 

wiedzą wykraczają poza program szkolny. Gratulacje złożono również rodzicom 

uzdolnionych dzieci. Dyplomy oraz nagrody za zajęcia prestiżowych miejsc naszej 

młodzieży wręczył wójt Stanisław Wicha oraz przewodniczący Rady Gminy Mariusz 

Żałobniak. 

Dyplomy i nagrody na sesji Rady Gminy Kostomłoty otrzymali: 

- Kuba Lipczyński uczeń SP Kostomłoty – laureat Finału II Dolnośląskiego Konkursu 

Języka Angielskiego, 

- Kacper Kucab uczeń Gimnazjum w Kostomłotach – laureat konkursu zDolny Ślązak  

Gimnazjalista w kategorii: historia i wiedza o społeczeństwie, etap wojewódzki, 

- Martyna Sawicka uczennica Gimnazjum w Kostomłotach za osiągnięcia w sferze 

artystycznej. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  

 Otwieram XLIX posiedzenie rady gminy Kostomłoty. Witam na dzisiejszej sesji pana 

wójta, pana sekretarza, pana skarbnika, radnych gminnych, pana Jana Piotrowskiego 

radnego powiatowego,  państwa sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 

pracowników UG. Informuję, że w sesji uczestniczy 15 radnych, zatem rada ma moc 

podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Proszę państwa wpłynął wniosek od 

pana wójta o przyjęcie apelu stanowiska rady gminy, w sprawie przebudowy autostrady 

A-4 i proponuję po punkcie 12 wprowadzić punkt 12a Apel gminy Kostomłoty. Czy są 

uwagi? Kto zatem jest za przyjęciem programu ze zmianą? Za wprowadzeniem zmiany w 

porządku obrad głosowało - 15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

odczytał proponowany porządek obrad.  

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 28.03.2018 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2018 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Średzkiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika 

w miejscowości Paździorno”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Średzkiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika 

w miejscowości Piotrowice”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru 

położonego w obrębie Osiek. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia opinii jednostek pomocniczych gminy 

Kostomłoty. 
12. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy gminy Kostomłoty z 



organizacjami pozarządowymi w roku 2017”.  

12a.  Apel Gminy Kostomłoty 

13. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

14.  Wnioski i zapytania. 

15. Sprawy bieżące. 

16.  Zakończenie obrad XLIX sesji Rady Gminy. 
 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi do projektu protokołu nie 

wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 27 marca 2018 r. w przedłożonej 

wersji, proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 15 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od 

dnia od dnia 22.03.2018 r. do dnia 21.05.2018 r.  

 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- przedłożenia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 

2017 r. 

- przedłożenia informacji o przebiegu wykonania planu finansowego GOK za 2017 

r., informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej za 2017 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach za 2017 r. 

- przedstawienia Radzie Gminy Kostomłoty informacji o stanie mienia Gminy 

Kostomłoty 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2018 r. 

- regulaminu wynagradzania 

- powołania Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej 

- nabycia nieruchomości 

- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 

„Budowa oświetlenia ulicznego kablowego wraz z zabudową stanowisk słupowych 

w miejscowości Budziszów.” 

- niewykonywania prawa pierwokupu 

- przedstawienia Radzie Gminy Kostomłoty oceny zasobów pomocy społecznej 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2018 r. 

- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 

„Przebudowa drogi gminnej relacji Karczyce-Pustynka”. 

- wykonania budżetu gminy za I kwartał 2018 r. 

- przekazania sprawozdania finansowego Gminy Kostomłoty za 2017 r. 

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2017 r. gminnych 

instytucji kultury, tj. Gminnego Ośrodka Kultury oraz Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Kostomłotach 

- przyjęcia sprawozdania finansowego Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach 

za rok 2017 

3. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 nadania numerów porządkowych – 1 

 podziału nieruchomości – 2 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2. 

 



 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział podatków)  

w okresie od 20.03.2018r. do 16.05.2018r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 36 

2.  Decyzje dotyczące podatku 65, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 
(nakazy) 

16 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 
(przypisy/odpisy) 

49 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych  

a. odroczenia Liczba ogółem =4  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 4 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 3 z tego: 

Odmowne = 3 
Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =2, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =2 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie Wójcie. Otwieram 

dyskusję. Zamykam dyskusję 

 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam 

dyskusję. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu).  

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – „15 minut dla wyborców”. Otwieram 

dyskusję. Nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję.  

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

budżetu gminy Kostomłoty na rok 2018 (wersja nr 2). 

 

Janina Gawlik – Panie przewodniczący wnoszę o przegłosowanie, że nie odczytujemy 

uchwał ponieważ zapoznaliśmy się z nimi na komisji budżetowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z radnych jest za nieodczytywaniem 



uchwał? 15 głosów za. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zamykam dyskusję.  

 

Kto jest za – 11 głosów 

Kto jest przeciw – 1 głos 

Kto się wstrzymał – 3 głosy 

UUchwała została podjęta. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przechodzimy do uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika w miejscowości Paździorno”. Przewodniczący Rady 

Gminy odczytał treść uchwały. Otwieram dyskusję. 

 

Marian Fita – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni radni, zaproszeni goście, 

radni powiatu, to co obserwuję ostatnio zmusza mnie do podjęcia decyzji, że nie wezmę 

udziału w tym głosowaniu. Szanowni Państwo, ja odbieram po tym wieloletnim udziale w 

samorządach, że w tej chwili radni byli manipulowani. Nie zrobiło się sesji w kwietniu, 

chyba tylko po to żeby jak najpóźniej przekazać informację, że te środki znalazły się z 

końcem marca już…..nie wiedzieliśmy nic, tydzień przed sesją, przed wyjazdem padła ta 

informacja. W związku z tym jest to ewenement chyba    w skali tych wielu lat, dlatego 

nie biorę udziału w głosowaniu. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Panie przewodniczący, panie wójcie, wszyscy 

zgromadzeni chciałabym uzasadnić dlaczego ja ewentualnie wstrzymam się, bądź będę 

przeciwna, to jakby w konsekwencji tego, że jak zapewne  pamiętamy tą dyskusję, kiedy 

rozmawialiśmy o tym na koniec roku 2017, kiedy byłam za tym, żeby te pieniądze 

przeznaczyć na inne zadania gminne. W tym momencie tym bardziej jestem przeciw, 

ponieważ jest to duża kwota w sumie 500 000,00 przekazane na zrobienie chodników, 

jakże potrzebnych oczywiście, ale na drogę powiatowa i w takim moim odczuciu, że może 

można to było przeznaczyć na inne zadania. Dziękuję bardzo. 

 

Ryszard Pisarek – Witam szanownych radnych, sołtysów, gości zaproszonych, panie 

przewodniczący, panie wójcie – bardzo się cieszę, niezmiernie, ponieważ jestem 

przewodniczącym komisji prawa i porządku publicznego szczególnie bezpieczeństwo jest 

najważniejsze, a doskonale znamy tutaj jak jest kolizja autostradowa, nasze 

miejscowości Paździorno, miejscowość Piotrowice są narażeni na takie niebezpieczeństwa. 

Uważam, że nie ma ceny i jestem zdziwiony, że padają słowa z ust radnego, jeszcze raz 

powtarzam słowa… które mnie zaskakują. Nie ma ceny, nie ma pieniędzy, gdy ginie 

człowiek i cieszę się niezmiernie, że wreszcie będą te miejscowości bezpieczne. I nikomu 

nie życzę, wiem ile samochodów w ciągu dnia awaryjnego autostrady, ile przejeżdża i 

jestem naprawdę dumny, że wybraliśmy bezpieczeństwo naszych obywateli. 

 

Leszek Wicha – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni państwa ja bardzo proszę 

radnych aby zagłosowali za tą uchwałą, już nie raz dyskutowaliśmy na temat tego co 

znaczą dla Paździorna te chodniki. Nie chcę się rozwodzić tutaj nad tym, bardzo proszę o 

zagłosowanie za ta uchwałą. Dziękuję. 

 

Iwo Iwaszków – Ja chciałbym tylko wyrazić taką nadzieję, że w przyszłości jeśli będą 

podobne sprawy do przegłosowania to jednak powiat średzki bardziej będzie 

partycypować w kosztach i te proporcje będą troszkę większe niż teraz. 

 

Jan Szwedo – Ja też uważam, że chodniki są sprawą bardzo poważną dla bezpieczeństwa, 

mam na uwadze tutaj miejscowość Budziszów, gdzie apelowałem do powiatu żeby podjąć 

działania, gdyż tam dochodziło do przekroczenia prędkości na terenie miejscowości. 

Podjęto działania i jest efekt, ale działania podjęto dopiero po krzywdzie, która tam się 

wydarzyła. Tutaj przez wiele lat nie mówiliśmy o tym w ogóle, nagle okazało się, że 

mówimy i są pieniądze, gdzie my walczyliśmy o złotówkę o jakieś nasze lokalne cele a 



nagle okazało się, że jest jakaś duża suma. Wstrzymam się od głosu, ze względu na to, 

że sposób mi się nie podoba, cel jest jak najbardziej szczytny, natomiast mam taką 

nadzieję, bo to nie jest cała rezerwa budżetowa, która została znaleziona. Mam nadzieję, 

bo jak pamiętam dożynki, pan wójt w czasie obrzędu dożynkowego powiedział tak: 

„przyjmuję ten chleb, ten budżet ja tak mówię, i postaram się go równo dzielić” na 

wszystkich mieszkańców, żeby każdy chociaż gryza dostał. I mam nadzieję, że z tej 

pozostałej części w tamtym kierunku już nie popłyną środki, że zostaną zauważone jakby 

te cele, które przez radę były wskazywane, ale nie znalazły akceptacji. To jest moja taka 

prośba, żeby te cele, na które nie było pieniędzy, a później się znalazły, żeby jednak w 

przyszłości zostały zrealizowane i brane pod uwagę, żeby nie wyleciały gdzieś tam z 

kolejki, żebyśmy byli konsekwentni. Dziękuję bardzo. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni gości – 

chodniki, jak tu państwo mówią, są bardzo ważne z tym, że mamy takie dwie drogi 

Piotrowice i Paździorno, też będzie uchwała dotycząc Piotrowic, to są najbardziej 

obciążone, nie mówiąc nawet jak się nie blokuje autostrada, to cały czas jest ruch. 

Piotrowice wiadomo do Kątów, Paździorno wiadomo Kostomłoty, Mietków trzy kopalnie, 

trzy zakręty ostre, komisja jeździła i widziała. Chciałem jeszcze powiedzieć, Piotrowice 

mają część chodników, Paździorno ma też część chodników zrobionych, ale część 

chodników ponad 300 m zostało zrobione w czynie społecznym, sami mieszkańcy 

wykonali. Robili ze względu na bezpieczeństwo dzieci i ludzi, żeby mogli przejść przy 

głównej. Kwestia, pan radny Sikorzyc mówi równo dzielić, też przeznaczmy 440 000,00 

na fundusz sołecki, też można coś w danej miejscowości zrobić. Wiadomo, że to nie 

pokrywa zapotrzebowania tego, co mieszkańcy by oczekiwali. W związku z tym, że jest 

taka możliwość wykonania tych inwestycji, prosiłbym bardzo, żeby zaakceptować to i 

żebyśmy te inwestycje zrobili. Po drugie znając budżet, tutaj są radni z powiatu, że w 

przyszłym roku trudno powiedzieć jakimi środkami będą dysponować na chodniki, to co 

mają w planie wieloletnim to 100 000,00. Dlatego też w tej chwili tez zleciłem na piśmie 

opracowanie dokumentacji przez powiat na Kostomłoty. Wiadomo, że wszędzie są 

potrzebne chodniki, ale te miejscowości są najbardziej obciążone. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie wójcie. Zamykam 

dyskusje w tym punkcie. Kto z państwa jest za przyjęciem uchwały? 

 

Kto jest za – 10 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 4 głosów 

Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu. Uchwała została podjęta. 

                                     

 

Ad.9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Przechodzimy do kolejnej uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika w miejscowości Paździorno”. Przewodniczący Rady 

Gminy odczytał treść uchwały. Otwieram dyskusję. 

 

Janina Gawlik – Panie przewodniczący, panie wójcie nie zabierałam głosu jeśli chodzi o 

chodnik w Paździornie, swojej wiedzy nie zmieniam, uważam, że owszem, stać nas na 

robienie chodników, powinniśmy robić chodniki przy udziale powiatu ale po kolei. Trzeba 

pamiętać, pan przewodniczący dobrze wie, że z ponad 600 000,00 to można zrobić 

inwestycje w granicach 5 000 000,00 zł…. Ale stało się akurat tak, że podjęliśmy uchwałę 

w lutym, że będziemy robić dwa chodniki , czuję niesmak i czuję się z tym źle, bo jak 

ludzie pytają się o chodnik to trudno powiedzieć czy on będzie. Uczciwość nakazywała 

powiedzieć nam już w marcu o swoich zamiarach, że można było już tą uchwałę podjąć w 

marcu, moglibyśmy być już po przetargu, w trakcie realizacji nawet na te dwa chodniki. 

Nie wiem dlaczego zostało to tak odwleczone, mamy maj, zanim wprowadzone zostanie 

do budżetu będzie czerwiec, koniec czerwca, zanim wystąpimy z przetargiem, 



pozwoleniami do konserwatora to może będzie sierpień, o ile się znajdzie wykonawca i 

czy zrobimy w tym roku chodnik? Szkoda, szkoda bo ja już nie neguję czy te pieniądze 

gdzieś są przetrzymywane, tylko szkoda, że w tej kadencji praktycznie mało co zrobimy, 

a są, śmiem twierdzić, że w Piotrowicach trzeba dokończyć chodnik.  Trzeba pamiętać, że 

powiat zrobił połowę chodnika za własne pieniądze, bez udziału gminy, została druga 

połowa czyli jakby ten udział gminy w połowie można powiedzieć jest, chociaż nie do 

końca się z tym zgadzam. Mam nadzieję panie przewodniczący, że ta inwestycja zostanie 

wykonana i majmy taką nadzieję,  bo nie tylko ja, nie tylko cała rada, my wszyscy  na 

tym stracimy w oczach ludzi, a to jest najważniejsze, bo ludzie nam zaufali. Robiliśmy 

pomiary, projekty, wydane są pieniądze i mam nadzieję, że jeszcze w tej kadencji 

inwestycja ta zostanie wykonana. Trochę mam taki tez niesmak, że dość późno panie 

przewodniczący, pan się odezwał jeżeli chodzi o drogi, bo mieliśmy trochę czasu, nie było 

dyskusji, zresztą są tutaj członkowie zarządu. Wszędzie chodniki są potrzebne, natomiast 

wydaje mi się, że troszkę za długo odwlekliśmy to, za późno to jest ale być może się 

uda…. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha  - Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście 

dokumentację, którą powiat opracowuje na chodniki jeszcze mają być do końca miesiąca 

decyzje konserwatora, w związku z tym dokumentacji nie było. Jak nie ma dokumentacji 

zatwierdzonej, kosztorys gdzieś 2-3 tygodnie temu, jeśli chodzi o Piotrowice, nawet nie 

wiedzieliśmy na jaka kwotę. Liczyliśmy, że Paździorno będzie kosztować ok. 180 000, a 

Piotrowice 280 000, taką pracownicy starostwa zrobili wycenę. Okazało się, że kosztorysy 

są mniejsze, w związku z tym nie można było wcześniej dyskutować na temat 

przekazania pieniędzy, jeżeli nie wiedzieliśmy w poprzednim okresie, jakie są potrzeby. 

Szanowni Państwo, ja w tym punkcie nie chce zabierać głosu ale ja później w wolnych 

wnioskach, bo jednak tą uchwałę budżetową – jakie inwestycje robimy w tym roku, 

chciałbym, żeby sołtysi też wiedzieli, bo planujemy inwestycje na 8 000 100,00. 

Dziękuję. 

 

Janina Gawlik- …. Panie przewodniczący razem uczestniczyliśmy w pracach nad 

rozpoczęciem projektu, na zasadach…. Tylko braliśmy pod uwagę, że robimy tylko 

kawałek Piotrowic i kawałek Paździorna. Całość wyszła troszeczkę później i te 280 000 i 

190 000 to było z założenia, że robimy u nas w Piotrowicach do S.S., to ten kawałek 

braliśmy pod uwagę. I raptem się znalazły i trzeba było szybko kończyć… to nie było tak, 

że my nie mieliśmy, byliśmy już przygotowani na ten kawałek, nagle wyszło, że są 

pieniądze i będziemy kończyć kosztorysy i robić całość. Trzeba to ludziom uczciwie 

powiedzieć, bo tak było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie do końca tak było pani radna, w 

pierwszym rozdaniu przyjmowania budżetu 2018 r. było odcinkowanie. Natomiast faktem 

jest, że powiat zlecił dokumentację na całość, oczywiście z….. do tej pierwotnej kwot, 

która była określona w budżecie, do 100 000. Natomiast projekt został wykonany 

dopiero, na całość, jakiś miesiąc temu, na pozwolenie konserwatorskie dotyczące 

Piotrowic ciągle oczekujemy. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa nie jest prawdą to, 

że chodnik w Piotrowicach nie był poruszany przeze mnie, bo…. Proszę spojrzeć w 

dokumentację, kiedy rok rocznie wnioskowałem zarówno do zarządu powiatu, jaki i do 

wójta gminy, jeszcze poprzedniej kadencji, o potrzebę dokończenia tej inwestycji. 

Przypomnę państwu, że w roku 2007 Rada Gminy Kostomłoty podjęła taką uchwałę 

intencyjną, o potrzebie dokończenia m.innymi tego chodnika i chodnika w Kostomłotach, 

jak i w Wichrowie. I można powiedzieć cóż się od 2007 r. działo skoro nie było… czy ze 

środków powiatowych, czy też gminnych, ale nie było. To jest ta druga uwaga. I trzecia, 

tu się zgodzę z wieloma przedmówcami, że wszędzie są chodniki potrzebne, to jest 

kwestia… od czegoś trzeba zacząć, a że leżymy szczęśliwie, czy nieszczęśliwie przy A-4 i 

jesteśmy świadkami tego, co się na co dzień dzieje, no to po prostu zakrawa już na to, że 

ludzie nie wytrzymują. Prawdopodobnie będzie tak, że w następnej kadencji, kto będzie 

tworzył radę, czy będzie wójtem, będzie musiał realizować te inwestycje przy drogach 

powiatowych. Życzyłbym sobie, żeby to nie było staraniem gminy, ale również właścicieli 



tych dróg wojewódzkich czy powiatowych, ale w związku z tym, że jest finansowanie 

takie jakie jest, trzeba to zrealizować. 

Czy jeszcze w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Kto z radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki. 

 

Kto jest za – 11 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 3 głosów 

Jena osoba nie brała udziału w głosowaniu. Uchwała została podjęta. 

 

Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Pzechodzimy do kolejnej uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w obrębie Osiek. Otwieram 

dyskusję w tym punkcie. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały? 

 

  kto jest za  - 15 głosów za 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejna uchwała w sprawie zasięgnięcia 

opinii jednostek pomocniczych gminy Kostomłoty. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 

Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały? 

 

  kto jest za  - 15 głosów za 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Przechodzimy do kolejnego punktu 

sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy gminy Kostomłoty z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2017”. Otwieram dyskusję. 

 

Janina Gawlik – Panie przewodniczący, wrócę do punktu 11, bo na komisji wójt obiecał, 

że wyjaśni sołtysom o co chodzi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Wrócimy do tematu w punkcie 15. 

Sprawy bieżące.  

Zamykam dyskusję. 

 

Ad. 12a. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odczytał apel Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 29 maja 2018 r. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za 

przyjęciem apelu w przedstawionej wersji? 

 

  kto jest za  - 15 głosów za 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Apel przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Na poprzedniej sesji wniosek został 

zgłoszony przez panią radną Janinę Gawlik odnośnie kwoty wolnych środków, odpowiedź 

została udzielona, oraz przez pana Marka Pomykałe i Grzegorza Żerelika odnośnie dróg 



powiatowych, wnioski zostały skierowane do zarządu dróg powiatowych. 

 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wnioski i zapytania, nie widzę 

chętnych. Przechodzimy do punktu następnego. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie proszę żeby pan przybliżył 

sprawę opiniowania przez zebrania wiejskie uchwały dotyczącej sprzedaży alkoholu. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście, 

pierwsza informacja – LGD organizuje szkolenie w gminie Kostomłoty, w dniu 13.06.2018 

r. w godzinach 14.00 do 16.30. Dobrze by było, gdyby byli przedstawiciele 

poszczególnych miejscowości, bo to jest ważne później przy naborze w ramach LGD 

środków, ponieważ co jakiś okres powinny być szkolenia.  

Stowarzyszenie Sołtysów wystąpiło z apelem do Ministra Ochrony Środowiska, ponieważ 

jak szanowni państwo obserwujecie weszła nowa ustawa, prawo łowieckie, która po 

prostu została zepsuta. Teraz maja brać udział  sołtysi, czy pracownicy gminy w 

szacowaniu szkód, ponieważ sołtysi i rady sołeckie są to jednostki pomocnicze i zrzucili 

szanowni nasi posłowie, uchwalając ustawę odpowiedzialność na sołtysów, że sołtys jest 

głównym wykonawcą wyceniając szkody. Jeżeli nie zjawi się na szacowaniu zarządca, 

czyli koło łowieckie, nie zgłosi się rolnik to obowiązkiem sołtysa jest wycenić. Takie 

zaufanie nasi posłowie mają. W związku z tym ja cały czas apeluję i nie tylko sołtysi ale 

także poprzez wójtów, burmistrzów żeby to zmienić, bo to są absurdy. 

 Następnie mamy wniosek o zaopiniowanie punktów sprzedaży alkoholu, weszła nowa 

ustawa antyalkoholowa, można tak powiedzieć, która w pewien sposób upoważniła 

samorządy, czyli wójtów, burmistrzów itd. do ustalania ilości punktów sprzedaży 

alkoholu, lub spożywania. W związku z tym jest potrzebna ta opinia was szanownych 

sołtysów, nie musi być na piśmie. Jeżeli nie będzie opinii waszej to znaczy, że państwo 

przyjęliście to do wiadomości. My nie zwiększamy punktów, nie ograniczamy, nie 

jesteśmy miastem, ale to jest taka formalność.  

Chciałbym jeszcze tez państwa poinformować, że byliśmy w naszej zaprzyjaźnionej 

gminie Sierentz, gdzie było uroczyste otwarcie alei Kostomłoty, była duża grupa 

miejscowych, mieszkańców, około 100 osób, oprócz tego deweloperzy, przedsiębiorcy. 

Piękna aleja z opisem, jak państwo pojedziecie kiedyś do Sierentz, było to bardzo 

sympatyczne otwarcie, miłe i piękna aleja. Oprócz tego mer prosił, żeby przekazać 

mieszkańcom gminy Kostomłoty, że cały czas dysponujemy, do naszej dyspozycji jest 

lokal, który składa się teraz z czterech pokoi, kuchni, można rezerwować poprzez gminę. 

Niektórzy z radnych byli i mogą państwu powiedzieć. Serdecznie zapraszam. To tak 

pokrótce, ja zaprosiłem pana mera i delegację z Sierentz, ponieważ w maju będzie 

uroczystość dwudziestolecia podpisania umowy bliźniaczej, natomiast w 2020 roku będzie 

w Sierentz zatwierdzenie tej umowy. Najpierw musimy pomyśleć, oczekuję też od 

państwa, jak tam jest aleja Kostomłoty, to tutaj czy skwer, czy rondo. Musimy też jak 

będziemy przyjmować delegację z Sierentz w przyszłym roku, żeby też to było. 

 Ja jeszcze tak pokrótce, bo szanowni państwo, głównie sołtysi, bo szanowni radni wiedzą 

o tym, uchwałę budżetową żeśmy przegłosowali chciałbym serdecznie podziękować 

szanownym radnym za przegłosowanie tej uchwały, ale chciałbym państwu jeszcze 

przekazać jak sytuacja wygląda w roku 2018 z naszymi inwestycjami. Wójt przeczytał i 

omówił zadania inwestycyjne i wydatki majątkowe realizowane w gminie Kostomłoty w 

2018 r. informacja ta stanowi załącznik nr 5 do uchwały w sprawie zmian budżetu gminy 

Kostomłoty na 2018 r.)W sumie to co planujemy to jest ok. 8 000 000,00 w formie 

inwestycji, tak dla informacji żebyście państwo wiedzieli, a zobaczymy jak nam wyjdzie, 

bo jeszcze nie mamy do końca przetargów, może być tak, że niektóre inwestycje mogą 

nie zostać zrealizowane, ale to już nie z przyczyn zależnych od gminy, od wójta, 

pracowników. Dziękuję. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto chciałby jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie? 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Jeszcze raz przypominam, że komisja rewizyjna 5.06. 

we wtorek o godz. 8.00. 

Jan Szwedo – Chciałbym proszę państwa złożyć wniosek w sprawie miejscowości Czechy, 

oni chyba w geście rozpaczy cały swój fundusz sołecki przeznaczyli na remont drogi. No i 

oczekują dofinansowania ze strony gminy,  to jest trochę wioska zapomniana,  położona 

jest na obrzeżach gminy, tam swego czasu została droga zrobiona do Rakoszyc wspólnie 

z gminą Środa Śląska. Jest to bardzo ważna droga, ona była budowana w latach 80, 

pokryta cienką warstwą asfaltu, tam jest ok. 1200 m i wydaje mi się, że z racji tego ich 

gestu i desperacji byłoby fajnie, żeby nasz budżet dołożył się do tego w postaci 

dwukrotnego skropienia i ta drogę wzmocnić. Na dziś dzień ona wygląda jak mapa, gdzie 

asfalt jest popękany w różne strony i tam, jak przyjdzie zima mroźna, przyjdzie woda 

spenetruje te dziury, to będziemy zmuszeni do usuwania… wręcz przebudowy od nowa. 

Na dziś dzień, myślę, że na najbliższe dziesięć lat co najmniej dwukrotne skropienie tego 

odcinka byłoby bardzo ciepło przyjęte przez mieszkańców, poczuliby się zauważeni i 

zabezpieczyłoby to mienie gminy. Bardzo bym o to prosił w imieniu tej miejscowości, 

gdyż oni tam twierdzą, że wszystko jest dla nich ważne, przydałoby się to czy tamto ale 

uważają, że ta droga to jest dla nich kontakt ze światem. Zostałem zobowiązany do 

przekazania tego wniosku. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście 

jeszcze zapomniałem dodać, że zleciliśmy też opracowanie dokumentacji na drogę, która 

idzie za cmentarzem w Wichrowie do pana Biska, do CPN Orlen, ma być nabór, gdzie jest 

możliwość dofinansowania nawet do 85%. Jedna firma opracowuje dokumentację, 

oczekuje na pozwolenie na budowę do końca czerwca, będzie tam od strony Biska do 

cmentarz budować halę 4 000 m², kupili 5 ha, następni też się przymierzają, i chcieliby 

nawet w tym roku wykonać tą inwestycję. Tak, że jest nadzieja, że jak powstanie jedna 

to powstaną następne. Czekamy też na decyzje GDDKiA ponieważ wspólnie z prywatnym 

właścicielem opracowaliśmy dokumentacje na rondo przy Orlenie i Lotosie, w tej chwili 

przekazaliśmy cały komplet dokumentacji GDDKiA z prośbą o realizację. Ma być 

spotkanie w najbliższym czasie, gdzie zainteresowane są strony Orlen i Lotos, ponieważ 

oni się w tej chwili duszą, w szczycie jest tak, że nawet 10 minut nie mogą wyjechać ze 

stacji, zainteresowani są też finansowo. Mam nadzieję, że jak powstanie to rondo, to tą 

drogę którą projektujemy to by było od razu włączenie, tam przymierza się jeszcze KFC i 

inni, ale to kwestia rozwiązań drogowych. Dziękuję. 

 

Janina Gawlik – Czy dokumentację wprowadzaliśmy do budżetu? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie, to jeszcze było w ubiegłym roku. Jeśli chodzi o 

dokumentacje, bo nie odpowiedziałem na komisji, jeśli chodzi o tzw.” półkowników”, które 

zostały opracowane i leżą na półkach, nie robimy takich, których nie ma szans na 

wykonanie. 

 

Ryszard Pisarek – Szanowni goście, radni, panie wójcie, panie przewodniczący, 

wspomniał pan o GDDKiA, jeżeli odbędzie się spotkanie to proszę wziąć pod uwagę, mam 

na myśli miejscowość Osiek, połączony drogą krajową nr 5, żeby ten temat tez poruszyć. 

Chodzi o bezpieczeństwo tych ludzi, którzy muszą tą drogę pokonać i przejście dla 

pieszych. 

 

Marek Pomykała – Panie przewodniczący, panie wójcie, radni, zebrani goście, chciałbym 

złożyć wniosek taki, akurat człowiek tego nie zauważał, wykonać ścieżkę dojazdową przy 

ośrodku zdrowia do windy. Zawsze biegło się głównym wejściem a zdarzył się przypadek, 

że musiałem syna wieźć  wózkiem i niestety nie można było upchnąć, we trójkę ciągliśmy 

wózek, a jak popada to już w ogóle się nie dojedzie. To jest bardzo ważna rzecz, nie 

chodzi akurat, że trafiło się to w mojej rodzinie, ale może to się przytrafić każdemu. Nie 



wiemy, co kogo czeka w każdej chwili. Człowiek nie zwracał na to uwagi ale jak to mówi 

punkt widzenia jest z punktu patrzenia. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - kto chciałby jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie? Nie widzę. 

 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – zamykam dzisiejszą sesję. Dziękuję 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Irena Piotrowska 

 

Sesja trwała od godziny 14.00 do godziny 15.10. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                          
XLVIII sesji w dniu 28 marca 2018 r.  

 
1.  Uchwała Nr XLVIII/311/18 w sprawie  zmiany budżetu Gminy 

Kostomłoty na rok 2018. 

Dochody budżetu gminy – 28.144.415,42 zł 
Wydatki budżetu gminy – 32.744.865,59 zł. 

 
2. Uchwała Nr XLVIII/312/18 w sprawie  podziału Gminy 

Kostomłoty na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Uchwałę przekazano Wojewodzie Dolnośląskiemu, Komisarzowi 

Wyborczemu we Wrocławiu oraz przesłano do publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 

 

3. Uchwała Nr XLVIII/313/18 w sprawie podziału Gminy 

Kostomłoty na stałe obwody głosowania, ustalenia ich  
numerów,  granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 
Uchwałę przekazano Wojewodzie Dolnośląskiemu, Komisarzowi 

Wyborczemu we Wrocławiu oraz przesłano do publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 

4. Uchwała nr XLVIII/314/18 w sprawie przyjęcia Gminnego 
programu wspierania rodziny na lata 2018-2020, w gminie 

Kostomłoty. 
Uchwała będzie realizowana w latach 2018-2020. 

 

5. Uchwała Nr XLVIII/315/18 w sprawie: ”Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Kostomłoty na 2018 rok”. 
Uchwała realizowana będzie w roku bieżącym. 

 
6. Uchwała nr XLVIII/316/18 w sprawie zmiany uchwały nr 

XLVI/290/18 z dnia 31 stycznia 2018 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kostomłoty na rok 2018. 
Plan pracy będzie realizowany w roku bieżącym. 

 



 

 
 


